
Oświadczenie złożone 
przez senatorów  
Krzysztofa Kwiatkowskiego i Macieja Grubskiego 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka 

Szanowny Panie Ministrze! 

31 lipca 2007 r. weszła w życie ustawa z dnia 14 czerwca 2007 r. o spółdzielniach 
mieszkaniowych oraz o zmianie niektórych innych ustaw, ustawa, która w sposób powszechny, 
bo obejmujący wszystkich członków spółdzielni mieszkaniowych w Polsce, umożliwia nabycie 
prawa własności lokali przez członków spółdzielni mających spółdzielcze lokatorskie prawo do 
lokalu mieszkalnego lub spółdzielcze własnościowe prawo do lokalu. 

Mijające osiem miesięcy funkcjonowania przepisów tej ustawy uprawnia do zadania pytań 
o praktyczne efekty funkcjonowania tych przepisów w życiu oraz ewentualne potrzeby zmian, 
korekt lub modyfikacji obowiązujących przepisów, będące efektem obserwacji skutków wyżej 
wymienionej ustawy. 

Chcemy zapytać o sposób mobilizacji gmin w zakresie rozpatrywania wniosków spółdzielni 
w sprawie ustanawiania tytułów prawnych do nieruchomości oraz pomysły na wsparcie lub 
zdyscyplinowanie gmin w zakresie sprawnego rozpatrywania wyżej wymienionych wniosków. 

Prosimy o informację będącą podsumowaniem efektów pracy wydziałów wieczystoksięgowych 
sądów rejonowych z punktu widzenia sprawności i terminowości całej procedury. 

Prosimy także o informację, czy z uwagi na przedłużające się procedury, które uniemożliwiają 
spółdzielcom szybkie nabywanie własności do lokali przez nich zajmowanych, analizowano 
w ministerstwie ewentualną celowość przywrócenia spółdzielczego własnościowego prawa do 
lokalu. 

Zainteresowani jesteśmy także - z perspektywy tych ośmiu miesięcy, od kiedy obowiązuje 
ustawa - czy dokonywano w ministerstwie oceny praktycznych skutków poszczególnych 
rozwiązań przyjętych w obowiązującej ustawie. 

Z poważaniem 
Maciej Grubski 
Krzysztof Kwiatkowski 
 


